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Referat bestyrelsesmøde tirsdag den 27.august 2024 kl.17 til 20  
 
Deltagere: 
Bestyrelsesmedlemmer: 

Maj Vadskjær Hjordt Hansen (Forperson: mor til Martha på Bellis og Ingeborg på Anemonerne), Mette Gothardt Lundh (mor til Hans 

på Smørblomsterne og Esther på Anemonerne), Anna Brinch (Oskar på Valmuerne), Søren Henriksen (far til Noura på Smørblomsterne), 

 

Personalerepræsentanter: 

Mette Mollerup (pædagog på Violerne), Sanne Pedersen (pæd. medhjælper på smørblomsten),  

 

Bestyrelsessuppleanter: 

Merle Strand Banggaard (mor til Audrey på Brændenælderne), Heidi Born (Mor til Nova på Brændenælderne), Marianne Nielsen (Mor 

til Karla på Smørblomsterne og Frida på Troldurterne), Julie Sandvik Loft (Mor til Per på Bellis og Luna på Valmuerne).  

 

Martha Fonden: 

Jørgen Segall, (formand for Martha Fonden) 
 

Sekretær og leder 

Henrik Mortensen  

 

 

Afbud:  
Jørgen Segall, (formand for Martha Fonden), Marianne Nielsen (Mor til Karla på Smørblomsterne og Frida på Troldurterne). 
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Emne (ansvarlig) 

 
 

 
Hvad skal vi udrette? 

 
referat 

 
Relevante 

dokumenter  

1. Godkendelse af 
referat fra den6.juni 
2024 

Referat fra den6.juni skal læses, så 
misforståelser kan rettes – hvis der ingen 
er, bliver referatet godkendt.  

 
Referat blev godkendt, uden kommentarer.  

 

Referat 

bestyrelsesmøde 6.juni 2024.pdf
 

2. Nyt fra bestyrelsen Nyt fra bestyrelsen og opfølgning fra 
sidst, 

• Evaluering af forældrearbejdsdag 

• Evaluering af legetøj fra forældre 

• Sundhedsforsikring 

• Trafikskilte 
 

 

• Evaluering af arbejdsdag 
Det var tydeligt at se rengøringen i både 
børnehave og vuggestuen.  
Der manglede arbejdsopgaver.  
Efter det store regnskyl, fik vi meget skidt ind i 
huset.  
Der fungerede godt med to dage, det holder vi 
fast i.  
Måske over to uger i stedet for henover to dage.  
 

• Evaluering legetøj fra forældre 
Tanken er at begynde en tradition, hvor forældre 
kan aflevere brugt legetøj til Martha Hjemmet.  
Kan disse to dage, evt. skrives ind i “vigtige 
datoer” – evt. koble det op på en høstfest m.m.. 
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• Sundhedsforsikring V/Henrik 
Henrik har forsøgt, både skriftligt og telefonisk at 
komme igennem til Honestus forsikring – men 
forgæves. Henrik vil stadigvæk forsøge at få et 
tilbud, vi tager punktet op næste gang.  
Hvad med de unge mennesker der er ansat, skal 
de også tilmeldes.  
 

• Trafikskilte V/Søren 
Kommunen har svaret Søren at de gerne vil 
optegne trafikbumpen ude foran Martha 
Hjemmet. Desuden er Brohusgade omfattet af 
den generelle fartsænkning til 30 km.  
 

3. Nyt fra afdelingerne At bestyrelsen har en føling med hvad 
der rør sig i huset. 
Pædagogiske tiltag. 
Nye ansættelser, sygdom og folk der er 
stoppet.  

BH: 
Temaer på alle stuerne, det er forskelligt hvilke 
stuer der arbejde med hvilke temaer.  
Der er opstart af nye og gamle børn efter 
sommerferien.  
Skolehaven benyttes flittigt.  
Der forberedes til høstfesten 
Storgruppen er i opstart, der er ca. 40 børn i 
storgruppen.  
 
Vug: 
Der arbejdes med temaer 
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“Forår i byen”, hvor der er sået både i skolehaven 
og på legepladsen.  
Kanotur på Amagerstrand, naturcenter.  
 
Nye ansættelser: 

• Pædagog på Trold – Sandra 

• Pædagog på Blåstjernerne – Mette 

• Pædagog på Bellis – Asta 
Derudover er der ansat en del pæd. 
medhjælpere, hvad der er normalt efter en 
sommerferie – da mange af de unge mennesker 
begynder uddannelse: 

• Selma – Trold 

• Josefine – Klokkerne 

• Anna – Blåstjernerne 

• Alma – Valmuerne 

• Minna – Bellis 

• Lise – Bellis 
 
Rabarberbørnenes madfestuge: 
I uge 38 har Martha Hjemmet, sammen med 
Prinsesse Thyra og Stenurten, madfestival.  
Det betyder at vi hele ugen vil lave 
børneaktiviteter omhandlende mad og ernæring. 
Vi skal rundt på alle tre institutioner, og ud og 
besøge skolehaven.  
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Fredag den 27.september, er der Rabarber-
børnenes madfestival. Hvor børn og forældre kan 
komme forbi og smage den mad som børnene 
spiser hverdag i institutionen.  
 
Høstfest: 
Både vuggestue, børnehave og køkkenet er travlt 
optaget af den kommende høstfest – vi glæder os 
alle sammen.  
 

4. Budget 2024 
V/Henrik 

Henrik fremlægger budget 2024, og der 
vil være mulighed for at stille spørgsmål.  
 

Budgettet er ikke nøjagtigt, fordi:  
 

• Alle pædagoger har fået lidt mere i 
lønningsposen – hurra. Den lønstigning er 
beregnes i vores budget, men vi har 
endnu ikke modtaget reguleringen fra 
kommunen. De penge skulle komme den 
29.august.  

• Vi har 5 medarbejdere på barsel, super 
dejligt – stort tillykke til dem og deres 
familie. Men hvad betyder det for vores 
økonomi, det ved Henrik ikke 100 % 
endnu.  

• Pladsprisen, det vil sige de penge vi får fra 
kommunen pr. barn, er voldsomt 
besparet. Faktisk i en sådan grad at vi er 
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tilbage til 2021 niveau, virker det 
umiddelbart til.  

• Der er sparet 12 millioner på en mindre 
åbningstid i daginstitutionerne (ingen 
besparelse for os, så en ren Excel 
besparelse, til stor gene for forældrene) 

• Der er desuden sparet 13,5 millioner på 
”feriepasning” i sommerferien (ingen 
besparelse for os, så endnu en ren Excel 
besparelse, til stor gene for forældre og 
personale) 

• Der en grønthøster på 64 millioner i 2024, 
som tilsyneladende går til flere 
specialpladser i kommunen.  

• Så vores hårdt tilkæmpet 
minimumsnormeringer, virker kun til at 
være noget der eksistere i hovederne hos 
vores Københavnske politikere og vores 
forvaltning, og ikke noget vi fremadrettet 
vil opleve i hverdagen – desværre! 

 
Alt taget i betragtning, er Henrik meget spændt 
på at se hvor mange midler vi får tildelt den 
29.august.  Snarest derefter vil Henrik - i samråd 
med Maj- sende bestyrelsen et opdateret budget, 
som vi bedre kan regne med.  
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5. Netværk Nørrebro V/Maj og Henrik  Der er to institutioner i vores Netværk, som - 
grundet faldne børnetal - skal lukke. Det er 
Jordkloden og Guldberg/Hudegaarden.  
I morgen er der Netværksmøde, og der forventer 
Henrik at blive opdateret på situationen på begge 
institutioner.  
I morgen Netværket samtidigt finde den næste 
dato for et bestyrelsesnetværksmøde.  
 
Punkt til dagsorden: 
Hvordan organiserer de andre institutioner sig?  
 

 

6. Forældrenetværk V/ 

Maj 
”Netværket har til formål at give 
forældre til børn på Martha Hjemmet 
mulighed for at arrangere aktiviteter til 
gavn for børnelivet i institutionen” 
 
Anna og Maj informerer.  
 

 
Intet nyt herfra 
  
 
 
 
 

 

7. Høstfest 

  
Koordinering og planlægning af 
høstfesten.  
 

Program: 
 
14:45  Forældre møder ind, og tager en stol med 
fra deres barns stue. Kager afleveres ved 
kagebordet.  
15:00 velkomst V/Henrik og fælles sang 
15:15  aktiviterer og sange i vug og bh 
16:00 Vug begynder at spise 
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16:30 Bh begynder at spise 
17:45 fælles oprydning og tak for i dag.  
 

8. Rekruttering og 
tilknytning af 
pædagoger på 
Martha Hjemmet. 
 

Rekruttering af pædagoger er en 
stigende udfordring, som vi bliver nødt til 
at forholde os til. Vi fortsætter drøftelsen 
– hvordan går det? 

 

Vi er fuldt besat med pædagoger – hurra.  
 
Nye Pæd. medhjælpere er tilmeldt kursus intro 
pæd. kursus hos FOBU.  
 

 

9. Legeplads Status på legepladsen V/Henrik  
 

Der er gode nyheder… 😉 
 

Ny legeplads:  
Firmaet Fantasi-leg går i gang med at etablere 
den nye legeplads fra mandag den 9.september.  
Firmaet har lovet at første prioritet altid vil være 
børnenes sikkerhed, og vi vil løbende holde 
byggemøder så byggeriet vil foregå roligt og 
sikkert.  
Vi glæder os til den nye legeplads – tak til Jørgen, 
Carsten og Finn fra Martha Fonden, som har gjort 

det muligt!       
 
 

 

10. Forældremøde/valg 
til bestyrelsen 
 

Vi drøfter Forpersonens beretning, og 
valg til bestyrelsen – hvor mange 
mangler vi, hvem er på valg? 
Nynne og Louise er stoppet 
 
 

Hvem er på valg? 
 
Vi mangler først og fremmest en næstforperson. 
 
Julie er valgt som næstforperson, og er dermed 
trådt ind i bestyrelsen.  
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Merle er ligeledes trådt ind i bestyrelsen.  
 
Anna Brinch er på valg til bestyrelsen, men 
genopstiller gerne.   
 
Vi mangler således to suppleanter i bestyrelsen, 
for Nynne og Julie.  
 
Henrik sender input til Maj og Julie, som de kan 
bruge til forpersonens beretning.  
 

11. Evt.   
Sygepolitik for børn 
 

Skriv til forældre, hvad er retningslinjer for syge 
børn.  Henrik sender ud.  
 
Spritdispensere ved udgange, Henrik søger for at 
John stiller den op.  
 
Adgangskoder 
Koden ved trappen, skal rykkes højre op.   
Henrik følger op på det.  
 
Henrik genbesøger politikken for hvis børn 
forsvinder. Blot så vi er helt sikker på at alle ved 
hvad de skal gøre - hvis det der ikke må ske, 
sker!! 
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12. Næste møde  
Valg til bestyrelsen tirsdag den 10. okt 
kl.17 til 20 
 
Bestyrelsesmøde onsdag den 
6.november kl.17 til 20.  
 

 
 
 
 

 

 
Som forstået 
 
 
Maj Vadskjær Hjordt Hansen Henrik Mortensen  
Forperson   Sekretær og leder 


